
PROTOKÓŁ 
z posiedzenia Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia w dniu 24 lutego 2023 r. 

 
I. Posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia odbyło się zdalnie poprzez 

platformę TEAMS MS. 
 

Zgodnie z pkt. 22 Regulaminu tworzenia oraz zasady funkcjonowania Komisji Dialogu 
Obywatelskiego stanowiącego załącznik do Zarządzenia Nr 3216/2022 Prezydenta Miasta 
Krakowa z dnia 8 listopada 2022 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu tworzenia oraz zasad 
funkcjonowania Komisji Dialogu Obywatelskiego oraz decyzją Przewodniczącego KDO ds. 
Zdrowia, posiedzenie w dniu 24 lutego 2023 r. odbyło się zdalnie przez wykorzystanie 
narzędzi teleinformatycznych, tj. przy użyciu platformy TEAMS MS. 

 
II. Obecni członkowie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia z ramienia 

organizacji pozarządowych: 
1. Paweł Wójtowicz - „MATIO” Fundacja Pomocy Rodzinom i Chorym na Mukowiscydozę  
2. Klaudia Katarzyńska - Stowarzyszenie „Apetyt na Życie” 
3. Alina Słowikowska - Stowarzyszenie UNICORN 
4. Grzegorz Grzonka - Fundacja Internationaler Bund Polska 
5. Maria Borowiecka - Krakowskie Towarzystwo „Amazonki” 
6. Elżbieta Kowalczyk - Fundacja „WYJDŹ NAPRZECIW” 

 
III.   Obecni przedstawiciele Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia UMK: 

1.   Przemysław Cichy - Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia, 
2.   Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK, 
3.   Agnieszka Markielowska - Inspektor, Referat ds. Zdrowia w Wydziale Polityki 

 Społecznej i Zdrowia. 
 
        IV.      W spotkaniu wzięli również udział: 
             1.   Marcin Basiński - Fundacja „Jesteśmy Pod Ścianą” 
             2.   Kinga Stępień - Fundacja „Jesteśmy Pod Ścianą” 

 
       V.        Przyjęto następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie spotkania i przedstawienie agendy. 
2. Wykreślenie ze składu Komisji organizacji, które nie uczestniczyły w co najmniej połowie 

spotkań. 
3. Przedstawienie nowej organizacji zainteresowanej dołączeniem do KDO ds. Zdrowia. 
4. Aktualne działania Referatu ds. Zdrowia. 
5. Wolne wnioski. 
6. Zakończenie spotkania KDO ds. Zdrowia



Przyjęto następujące ustalenia: 
 
Ad.1 i Ad.2 Ustalono, że zgodnie z regulaminem, członkowie KDO ds. Zdrowia, którzy nie uczestniczyli 
w co najmniej połowie spotkań ubiegłego roku, są automatycznie wykreślani ze składu. Trzy 
organizacje tj.: Fundacja Urszuli Smok „Podaruj Życie”, Stowarzyszenie Przyjaciół Chorych na Chłoniaki 
„Przebiśnieg” oraz Fundacja „Pełna Życia” nie uczestniczyły w połowie zorganizowanych spotkań  
w 2022 r. Organizacje te zostały wykreślone ze składu KDO ds. Zdrowia.  
 
Ad.3 Przedstawiciele Fundacji „Jesteśmy Pod Ścianą” opowiedzieli o działalności swojej organizacji. 
Pan Marcin Basiński – założyciel grupy „Jesteśmy Pod Ścianą” opowiedział o okolicznościach założenia 
grupy wparcia dla osób z chorobami rzadkimi. W ub. roku powstała Fundacja o tej samej nazwie. 
Głównym celem Fundacji jest wsparcie osób z chorobami rzadkimi oraz członków ich rodzin od 
momentu diagnozy (a nawet przed - kiedy znane są już objawy a proces diagnozy trwa, często bardzo 
długo). Fundacja współpracuje z Warszawskim Uniwersytetem Medycznym w zakresie badań 
genetycznych, prowadzących do postawienia diagnozy. Współpracują również z wieloma lekarzami 
oraz podmiotami, również zagranicznymi. Pomagają w projektowaniu przebiegu terapii, w tym 
ustaleniu szczegółowej diety oraz zakresu suplementacji i fizjoterapii. Następnie Pani Kinga Stępień 
przekazała informacje o aktualnych działaniach Fundacji. W 2022 roku zorganizowali pierwszy kongres 
dla rodziców oraz pierwszy webinar dot. chorób rzadkich. Drugi Kongres odbędzie się w terminie 16-
17 czerwca  2023 r. Drugi webinar planowany jest na kwiecień/maj 2023 r. i będzie on poświęcony 
diecie ketogennej. Pan Przemysław Cichy - Z-ca dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia, 
poinformował, że wkrótce ogłoszony zostanie konkurs na realizację zadań publicznych i Fundacja 
mogłaby ubiegać się o dotację aby wspierać mieszkańców Krakowa.  
 
Ad.4 Pan Przemysław Cichy - Z-ca dyrektora Wydziału Polityki Społecznej i Zdrowia, przypomniał, że 
konkurs ofert na zadania z zakresu zdrowia publicznego w tym roku został podzielony na dwa etapy. 
Pierwszy etap polegał na wyłączeniu dwóch zadań: prowadzeniu punktu konsultacyjno-
diagnostycznego w zakresie badań i wykrywania HIV oraz Centrum Psychoonkologii. Pierwszy raz będą 
to zadania realizowane w trybie wieloletnim. Katalog zadań w drugim etapie jest bardzo szeroki. 
Wysokość środków w bieżącym roku jest wyższa niż w latach ubiegłych – jest to 500 tys. zł, a razem  
z etapem pierwszym jest to kwota 800 tys. zł. Wkrótce na BIP pojawi się też konkurs ofert w zakresie 
realizacji zadań dot. in vitro. Tutaj też przewidywany jest wzrost finansowania. Na konkurs dot. 
pierwszej pomocy wpłynęła jedna oferta: Wodnego Pogotowia Ratunkowego, podmiot ten wygrał 
konkurs. Niedługo rozpoczną się szkolenia z pierwszej pomocy w krakowskich szkołach. Program 
polityki zdrowotnej dot. rehabilitacji okazał się bardzo dużym sukcesem. Po dniu otwartym,  
w którym uczestniczył Prezydent Andrzej Kulig, odzew był tak duży, że zapełnił się cały rok. Zapisanych 
jest już 356 osób. Niedługo będzie też ogłoszony konkurs dot. programu szczepień przeciw HPV. 
Planowane są też dwa nowe programy: program wykrywania zaburzeń słuchu oraz profilaktyka 
zaburzeń wzroku wśród dzieci. Pan Przemysław Cichy zachęcił do konsultowania Strategii Rozwoju 
Miasta Krakowa Kraków 2030 i zgłaszania własnych pomysłów.  
Pani Maria Piętak-Frączek - Kierownik Referatu ds. Zdrowia UMK poinformowała, że w ostatnich 
dniach wzięła udział w międzynarodowych warsztatach, których celem było wypracowanie modelu 
współpracy tak, aby profilaktyka HCV zaczęła ponownie funkcjonować na wysokim poziomie (sprzed 
pandemii). Zaproszona była administracja rządowa, eksperci z zakresu profilaktyki oraz organizacje 
pozarządowe i wiodące samorządy. Przekazano informację, że 10% populacji Ukraińskiej, która 
przybyła do Polski od momentu rozpoczęcia wojny, może mieć problem z chorobą HCV. 
 
Ad. 5 Pan Paweł Wójtowicz – Przewodniczący KDO ds. Zdrowia poprosił członków Komisji  
o przekazywanie tematów do poruszenia na kolejnym spotkaniu. Pan Paweł poprosił o pomoc  
w rozpropagowaniu kolejnej kampanii społecznej fundacji MATIO. Pani Maria Borowiecka poprosiła 
członków o wzajemne przekazanie swoich namiarów (adresów email i numerów telefonów). Zadała 
również pytanie o organizowaną przez Federację Stowarzyszeń „Amazonki” kampanię „Badamy nie 
tylko mamy” dot. zgody na organizację takiej akcji w Krakowie.  
 
Ad. 6 Kolejne spotkanie KDO ds. Zdrowia odbędzie się 16 maja 2023 r. o godz. 10.00. 
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji Dialogu Obywatelskiego ds. Zdrowia. 


